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Dames en heren, 

Wat goed om u allemaal hier te zien. Mag ik beginnen u allemaal een heel gelukkig nieuwjaar te 
wensen. Met u hef ik graag mijn glas op een succesvol, gezond en… dúúrzaam 2020 voor iedereen. 

U hebt het al gezien aan onze uitnodiging: we gaan het vandaag hebben over duurzaamheid. En dat 
is niet zomaar een onderwerp. De NBA wil dit jaar – 2020 – echt in het teken van de duurzaamheid 
zetten. Onze nieuwe community Planet Finance staat open voor alle financials – dus zeker niet alleen 
accountants! – die mee willen nadenken over de bijdrage die vanuit ons beroep geleverd kan worden 
aan het verduurzamen van de economie. Ik nodig iedereen hier van harte uit om eens op de website 
kijken of op onze LinkedIn-groep een bijdrage te leveren. 

Bij vooruitkijken naar het nieuwe jaar hoort ook een beetje terugkijken. 2019 was, ik heb dat al 
eerder gezegd, een onrustig jaar. Zeg maar gerust: een roerig jaar voor onze sector en voor onze 
beroepsorganisatie. En de wereld om ons heen is ook onrustig. Boeren en bouwers trokken naar het 
Malieveld, er is toenemende somberheid over de economie, er dreigen handelsoorlogen en de 
internationale politieke onrust leidt tot onzekerheid.  

Toch bieden die omstandigheden ook weer kansen. Juist dan kunnen en moeten wij als accountants 
veel betekenen voor onze klanten. Door het hoofd koel en de rug recht te houden kun je met je 
adviezen en het bieden van een spiegel een organisatie door zwaar weer loodsen. Dat is het mooie 
van ons beroep en geeft reden om er trots op te zijn. 

Het MCA rapport van vorige week, en het nog te verschijnen rapport van de CTA gaan over onze 
controlerende accountants. De bottomline: We moeten doorgaan met verbeteren. Wij zullen na het 
verschijnen van het CTA-rapport met een reactie op alle voorstellen komen, en dan natuurlijk ook in 
gesprek gaan met onze leden, met de politiek en met de wetgever. Maar er moet me wel iets van het 
hart en dat is de toon van het debat waardoor het lijkt alsof ons beroep consequent blijft falen en dat 
er ondanks alle kritiek na vijf jaar nog nauwelijks iets is gebeurd.  

Dat doet onrecht aan het rapport en onrecht aan het beroep. De afgelopen vijf jaar is er keihard 
gewerkt om tekortkomingen te verhelpen en de kwaliteit op het vereiste niveau te krijgen. De MCA 
erkent dat ook en constateert dat het beroep er wel degelijk beter voor staat dan vijf jaar geleden. 
Alleen, het is nog niet goed genoeg. Maar een glas dat half leeg is, is tegelijkertijd half vol, en er zijn 
voldoende lichtpunten om geloof te houden in de toekomst en de verandering verder te borgen. Je 
mag van het beroep verwachten dat ze haar prestaties op orde heeft, maar de samenleving zal de 
behoeften en de prestatiecriteria met ons samen moeten bepalen. Het succes daarvan vereist een 
gezamenlijke inspanning. Wij blijven de schouders eronder zetten, en staan open voor een 



constructieve discussie met politiek en stakeholders, voor suggesties en uiteraard voor kritiek. Te 
beginnen met het MCA-rapport.  

Ik heb al vaker gezegd: het is nodig dat we onze eigen grenzen wat durven oprekken. Vandaag laten 
wij daarvan een voorbeeld zien. Een duurzame bijeenkomst: een Groene Aftrap.  

Bent u met de auto of met het OV gekomen? Dat hebben we u gevraagd. Niet omdat we u daarvoor 
gaan straffen of belonen, maar omdat we graag willen dat u daar eens over nadenkt. Want die éne 
auto-rit maakt echt het verschil niet, maar hoeveel autoritten maakt u? ’t Is iets om eens over na te 
denken. 

Hoezo duurzaamheid? Is dat een modewoord? Is het een verplicht nummer? Is het iets waar onze 
beroepsgroep zich überhaupt mee moet bezighouden? Mijn antwoorden: nee, het is géén verplicht 
nummer en já, het is bij uitstek ook iets voor accountants. 

Klimaatverandering heeft een enorme impact op de samenleving en op organisaties. Het heeft een 
impact op producten, de keten, een mogelijk verlies van de waarde van activa door bijvoorbeeld een 
kortere economische levensduur, marktdisruptie als gevolg van nieuwe aanbieders en dit wordt nog 
eens versneld door politiek ingrijpen en sturing en aanvullende regelgeving. 

Hierdoor is er een toegenomen informatie behoefte van investeerders, toezichthouders en andere 
stakeholders  over klimaat-, energie- en duurzaamheidsprestaties van een organisatie en hoe zij zich 
verhouden tot andere organisaties. Van accountants mag worden verwacht dat zij een adequate 
verificatie doen van de toelichting op impact van de klimaatverandering en de gebruikte schattingen 
in de waardering van activa en passiva opdat de verantwoording toereikende informatie bevat. 

Laten we pro actief zijn, laten we relevant zijn en zélf de eerste stappen zetten. Dát is de 
toegevoegde waarde van de accountant – in het publiek belang! 

Later vanmiddag zullen wij onze Publieke Management Letter over duurzaamheid aanbieden aan de 
heer Nijpels. Ik vraag uw bijzondere aandacht voor die PML, omdat die aanbevelingen bevat voor 
zowel ondernemers, bestuurders, internal auditors als accountants. Duurzaamheid kan je immers 
niet in je eentje bereiken, dat moeten we samen doen. 

De keynote bij deze bijeenkomst zal geleverd worden door Professor Matthijs Schouten. Hij is 
filosoof én ecoloog en houdt ons vandaag een bijzondere vraag voor. Een vraag die ons als 
accountants vaker bezighoudt, namelijk: Wat is de waarde? Professor Schouten gaat het hebben 
over: de waarde van de natuur.  

 


